
 

 

INSPRAAKBIJDRAGE STATENCOMMISSIE RUIMTE EN MILIEU D.D. 25 10 2023 
 

- Dank voor de gelegenheid in te spreken in uw commissie vandaag. Dat doe ik in de 
hoedanigheid als bestuursvoorzitter van Natuur- en Recreatieschap Groenalliantie Midden-
Holland. Ik spreek hier namens alle schappen in uw provincie, te weten: IJsselmonde, 
Voorne Putten, Coöperatief groen beheer Midden Delfland, Buytenhout, Rottemeren en 
Groenalliantie dus. 

- Onze recreatieschappen beheren in totaal ongeveer 16.000 hectare openbaar gebied, waar 
inwoners van uw provincie en bezoekers van buiten kunnen genieten van groen en 
recreëren. In de schappen werken in totaal 22 gemeenten samen. 

- De Provincie Zuid-Holland is door de jaren heen altijd financieel betrokken geweest bij de 
schappen en onze recreatiegebieden. Dit commitment staat evenwel op de tocht. Zuid-
Holland treedt als een van de weinige provincies uit de schappen. Toegezegd is dat de 
provincie wel financieel verbonden blijft met onze schappen. De wijze waarop en de mate 
waarin is tot op de dag van vandaag helaas nog steeds onduidelijk. De provinciale begroting 
2024 maakt dit niet duidelijk en de huidige subsidieregeling is in de huidige vorm niet 
toereikend om meerjarig de schappen een perspectief te bieden.  

- De huidige vorm om subsidies beschikbaar te stellen om projectmatige kwaliteitsimpulsen 
in gang te zetten is voor onze schappen niet interessant. Er is immers dekking nodig voor de 
toenemende en structurele beheerslasten voor onze gebieden.   

- Voorzitter, waarom zijn onze natuur- en recreatiegebieden van belang? 
o Gezondheid: een gezonde en beweegvriendelijke leefomgeving draagt bij aan een 

positief welbevinden van onze inwoners, zoals verwoord in uw coalitieakkoord. 
o Voorzien in de recreatiebehoefte van méér inwoners: onze gebieden grenzen aan de 

woonkernen in de provincie en zijn hiermee bij uitstek geschikt om dicht bij huis het 
groen in te lopen. Dit groen is hard nodig, ook in het kader van de 
woningbouwopgave die u wilt realiseren in uw coalitieakkoord. 

o Bescherming kwetsbare natuurgebieden: onze gebieden bieden naast 
recreatiemogelijkheden ook veel ruimte aan natuur. Zo ontlasten ze ook de enorme 
recreatiedruk in de Natura2000 gebieden.  

o Tot slot kunnen onze schappen bij uitstek een rol spelen bij de huidige 
landbouwproblematiek, de wateropgave en vergroting biodiversiteit.  

 
- Al dit voorgaande geldt ook voor de kleinere recreatiegebieden. Die gebieden vallen 

volledig buiten de reikwijdte van de subsidieregeling (die een minimaal oppervlak van 100 
hectare kent).   

- Wij roepen u dan ook op om de 100 hectare-eis voor de schappen los te laten. Wij als 
schappen stellen alles in het werk om met (nieuw) te ontwikkelen gebieden grote robuuste 
aangesloten gebieden in de drukst bewoonde provincie van Nederland te creëren.   

- De gezamenlijke schappen vragen aan uw Staten bovendien meer algemeen om GS op te 
roepen om de afspraken met onze schappen na te komen zodat er een einde komt aan de 
financiële onduidelijkheid. Een motie met een duidelijke opdracht aan GS om dit in te 
regelen in de provinciale begroting, en daarmee concreet uitvoering te geven aan de 
ambities uit uw eigen coalitieakkoord, is hiertoe ons inziens een gepast instrument.  

- Een groot aantal van u heeft zich opgegeven deel te nemen aan het werkbezoek op 15 
november aanstaande, ik heet u op voorhand van harte welkom en ik zie u graag die dag 
om u te laten zien wat wij buiten beheren en ontwikkelen in samenwerking met de 
Provincie!  

 


